

## ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE 1 DE L'AJUNTAMENT DE SABADELL

### Identificació de la sessió

Núm. de la sessió: 10/2012  
Caràcter: ordinari  
Data: 15 d'octubre de 2012  
Horari: de 19:15 a 21:30 h  
Lloc: Casal Pere Quart

### Assistents

Jordi Font i Renom, president  
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU  
Teresa Esteban Peris, vocal del PSC  
William Charles Phillips, vocal de l'AV de Covadonga  
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l'AV del Centre-Mercat  
Guillermo Pons Buch, vocal de l'AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís  
Manel Ruiz Gil, vocal de l'AV de l'Eixample  
Manuel Sanz Pérez, vocal de l'AV Rambla-Centre  
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals  
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals  
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals  
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals  
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives  
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives  
Lluís Salla González, vocal del grup *altres entitats*  
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d'ensenyament  
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d'atenció primària  
Pere Farrés Berenguer, representant d'ERC (5%)  
Antoni Muñoz Balart, representant de la CUP (5%)  
Tona Sallent Custodio, representant d'ES (5%)  
Melcior Manau Gironès, secretari delegat

#### Altres assistents:

Joan Manau Valor, tinent d'alcalde de l'Àrea d'Urbanisme i Espai Públic  
Angelina Català Serra, cap del Servei de Llicències Urbanístiques  
Anna Simó Sanahuja, cap de secció d'Edificació  
Xavier Mayor Farguell, representant de la Fundació Bosch i Cardellach  
Elena Garcia Gabarró, administrativa del Districte 1  
Públic assistent

## Absents

Antoni Font i Renom, vocal de CiU  
 Germán Palacín Fornons, vocal de CiU  
 Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran  
 Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants  
 Marta Brullet Rodríguez, representant del PP (5%)

Excusen l'absència:

Juan Antonio González Marín, vocal del PSC  
 Àngela Fernández Martínez, vocal de l'AV de Nostra Llar  
 Josep Maria Gusi Ribas, vocal de les entitats culturals  
 Esther Camacho Bogas, vocal del grup *altres entitats*  
 Eduard Gutés i Martín, vocal del grup *altres entitats*  
 Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup *altres entitats*  
 Isidre Vicente Rebull, vocal del grup *altres entitats*

## Ordre del dia

1. Aprovació de les actes anteriors.
2. Debat sobre la remodelació del Passeig de la Plaça Major amb la Fundació Bosch i Cardellach.
3. Ordenança reguladora de l'edificació i la reguladora dels expedients urbanístics.
4. Proposta de debat sobre les barraques a la Festa Major de Sabadell.
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i Consell de Ciutat.
6. Comunicacions.
7. Torn obert de paraules.

Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l'article 12 del Reglament municipal dels consells de districte de 30 d'abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, declara oberta la sessió.

## Desenvolupament de la sessió

El senyor Jordi Font, president del Consell del Districte 1, dóna la benvinguda als assistents.

Per començar, el president excusa el retard del representant de la Fundació Bosch i Cardellach, Xavier Mayor, ja que hi ha hagut una confusió d'horari. Informa que ell és qui ens ha d'explicar el segon punt de l'ordre del dia i és per això que proposa començar pel tercer punt per tal de guanyar temps perquè el senyor Xavier pugui arribar al Consell.

Seguidament, demana disculpes per aquest canvi als comerciants i veïns de la zona del Passeig que han assistit al Consell i els diu que, d'altra banda, el tema de l'ordenança reguladora de l'edificació i la reguladora dels expedients urbanístics també els pot interessar.

1. Aprovació de les actes anteriors

A continuació, el president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l'acta del ple del 17 de setembre de 2012 abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, s'aprova l'acta.

3. Ordenança reguladora de l'edificació i la reguladora dels expedients urbanístics

El president dóna la benvinguda i cedeix la paraula a les dues tècniques d'urbanisme, Angelina Català i Anna Simó, responsables de les ordenances d'edificació i d'expedients urbanístics, per tal que ens facin una explicació amb les novetats d'aquestes ordenances que encara estan en exposició pública.

Comença l'explicació la senyora Angelina Català informant que aquestes ordenances van ser aprovades al Ple municipal del passat mes de juliol. Explica que l'ordenança reguladora de l'edificació és totalment administrativa, ja que especifica molt bé els documents i projectes que han de presentar els ciutadans per demanar una llicència. Informa que aquesta ordenança, un cop va passar per la comissió informativa, es va enviar als grups municipals, als col·legis d'arquitectes, d'enginyers, d'aparelladors i de perits. També van rebre aquesta informació el Gremi de Constructores per tal que poguessin presentar les al·legacions oportunes si ho consideraven necessari.

Seguidament ens fa saber que la informació pública s'acaba el dia 7 de novembre i que, pel que fa a la informació de tramitació, s'està intentant endreçar el text que es té aprovat per tal d'adequar-lo a la nova legislació, així com compactar articles per tal que les definicions s'entenguin i siguin com menys sexistes millor i també aclarir els terminis.

Comenta, com a novetat, que s'ha ampliat el termini mitjançant el qual les obres poden estar aturades a causa la situació econòmica que estem vivint. Així doncs, es dóna un termini de 2 anys per a les obres majors i 6 mesos per a les obres menors.

També ens informa de les altres novetats de l'ordenança que caldria destacar, com ara: ampliar llicències, ampliar el nombre dels conceptes de les llicències que poden ser menors i no majors, establir obligatorietats que fins ara no es tenien (desmuntar grues per evitar perill), definir l'obligació de presentar un dictamen professional per a la declaració de ruïna i incloure alguns articles per les ordres d'execució i prohibició que fins ara no hi eren.

Continua la seva explicació fent referència a l'altra ordenança, reguladora dels expedients urbanístics, que assegura que és més interessant que l'anterior perquè afecta els habitatges. Com a novetats ens comenta que han intentat aclarir el llenguatge i les definicions al màxim com en l'ordenança anterior.

Seguidament ens fa esment de les millores a tenir en compte en aquesta ordenança, que són: permetre instal·lar aires acondicionats dins el pati d'illa adossats a la façana posterior, permetre la instal·lació i regulació de pèrgoles per ombrejar, regular les teulades de les cases cantoneres facilitant la utilització del sotacoberta, definir millor les amplades mínimes i alçades de les portes dels aparcaments de quals per tal que la

majoria es puguin legalitzar i millorar les bastides per fer-les més segures i més accessibles per a la ciutadania.

També expressa que els “volums disconformes” (elements de les cases existents que no formen part del planejament actual) ara es podran rehabilitar, mantenir i consolidar.

Per últim, ens fa saber que les escoles encara s’ho estant estudiant i que no els han fet cap aportació, En canvi, individualment alguns professionals treballadors de Sabadell sí que els han presentat alguna aportació que han recollit.

Recorda que abans de l’aprovació definitiva de l’ordenança es tindran en compte totes les al·legacions presentades i que intentin aportar millores.

El president agraeix l’explicació i obre el torn de paraules.

Pren la paraula el senyor Marcel·lí Garriga i pregunta la mida exacta de l’amplada que han de tenir les portes dels guals.

La senyora Angelina Català li respon que han de fer 2,35 m per als aparcaments de menys de quatre vehicles i 2 m d’alçada.

La senyora Joana Soler opina que ara que els cotxes són més grans els aparcaments han de ser més petits.

La senyora Angelina li respon que els cotxes elèctrics que s’estan fabricant són més petits i també s’ha tingut en compte aquest detall. Insisteix que les mides són per a aparcaments petits i qui té cotxes grans, normalment, ja disposa de portes més amples.

Pren la paraula el president, Jordi Font, i pregunta per l’ampliació dels terminis per a obres majors i menors. Vol saber a quin termini estaven les llicències anteriors i si afecta totes les obres o només a llicències posteriors.

La tècnica Angelina Català li respon que abans els terminis eren de tres mesos per a obres majors i d’un mes per a obres menors. Diu que aquesta ordenança s’aplica a totes les llicències, siguin antigues o modernes, i a tots els promotors.

El president torna a preguntar si aquesta ordenança afecta edificis d’obra pública o privada.

La senyora Angelina Català respon que només afecten l’obra privada. Comenta que, en tot cas, ens referim a obra pública quan per exemple la Generalitat o alguna altra entitat demani llicència. En el cas de l’Ajuntament, són els tècnics els qui redacten el projecte i en marquen el termini d’execució.

Pren la paraula el senyor Evaristo Fortuny i pregunta què passarà amb les obres que estan aturades des de fa temps.

La tècnica Angelina Català respon que n’hi ha algunes que es posaran en marxa perquè es té constància que han entrat llicències, però les que segueixin aturades se’ls donarà

dos anys més. Insisteix que és un benefici per al ciutadà i també per al promotor, ja que se li dóna la possibilitat d'aconseguir diners amb dos anys per acabar l'obra. També hi ha molts promotors desapareguts i hi ha empreses que estan intentant comprar aquestes promocions a través dels bancs per poder acabar les obres. Amb aquesta ordenança també es dóna més marge de temps a les empreses per negociar amb el banc, ja que és un procés molt lent.

El president agraeix les informacions a les tècniques d'urbanisme i passa al següent punt de l'ordre del dia.

## 2. Debat sobre la remodelació del passeig de la Plaça Major amb la Fundació Bosch i Cardellach

El president dóna la benvinguda al senyor Xavier Mayor, representant de la Fundació Bosch i Cardellach, i excusa l'assistència del director d'aquesta entitat, el senyor Josep Llobet, ja que no ha pogut venir perquè tenia altres compromisos professionals.

Recorda als assistents que el tema de la remodelació del passeig de la Plaça Major ja fa anys que es tracta en diferents consells del Districte 1. També ens recorda que en un dels consells abans de l'estiu va venir el senyor Joan Manau, tinent d'alcalde de l'Àrea d'Urbanisme i Espai Públic, a explicar-nos la idea d'aquesta remodelació abans que entrés a exposició pública.

Seguidament, diu que es té constància que Iniciativa va presentar propostes de millora per a aquesta obra i que també la Fundació Bosch i Cardellach està treballant una proposta de millora pendent de presentar, juntament amb la col·laboració de l'Ajuntament.

Així doncs, el president, Jordi Font, cedeix la paraula al senyor Xavier Mayor i li demana si ens pot exposar la idea d'aquesta proposta que s'està treballant des de la Fundació. També dóna les gràcies als veïns i comerciants de la zona per assistir al Consell.

Pren la paraula el senyor Xavier Mayor, que en primer lloc s'excusa pel seu retard a causa de la confusió horària que ha tingut. En segon lloc, també excusa la presència del seu director, Josep Llobet.

A continuació, ens fa saber que ocupa el càrrec de coordinador de territori de l'espai urbà dins la seva entitat i que, per tant, forma part del personal encarregat de realitzar aquest projecte.

Seguidament ens explica que hi va haver tres jornades de debat, les quals començaven amb presentacions sobre el projecte de del Passeig i a continuació es feia un debat valorant aquestes presentacions entre tots els assistents. Ens informa que el senyor Roger Sauquet, membre de la Fundació, va ser l'encarregat de prendre notes en totes aquestes jornades, per tal de poder fer una valoració posterior i treure'n conclusions.

La primera jornada es va organitzar el dimarts 18 de setembre i va ser a càrrec de l'Ajuntament de Sabadell, que va fer una presentació explicant el projecte. La segona

jornada va tenir lloc el dimarts 27 de setembre amb el títol “Simbolisme, història i sociologia de l’espai urbà” i es van tractar aspectes més conceptuals i visuals d’aquest projecte. La tercera jornada va rebre el títol “Curs de formalització de l’espai urbà i ecosistemes” i es va fer el dijous 4 d’octubre. En aquesta sí que es van tractar aspectes més formals i amb més definició del projecte.

Com a punt important, comenta que no ens podrà dir gaire cosa més, ja que fins que el senyor Sauquet no acabi de redactar els temes tractats no es podran treure conclusions clares. Insisteix que estan molt contents amb aquestes jornades, ja que es van poder expressar fins a 15 persones de la Fundació per pronunciar les seves opinions i va ser un debat molt ample.

Per acabar, ens avança alguns temes que es van tractar i que tenen una actual preocupació, com ara: la relació del Passeig dins el context urbà amb els carrers i places adjacents, la mobilitat, el transport públic i la ubicació del verd urbà.

El president agraeix l’explicació i entén que fins que no es tinguin les conclusions clares no es pugui avançar res més.

El senyor Xavier Mayor argumenta que passa tot per les mans del senyor Sauquet i que cal esperar. D’altra banda, diu que han demanat als diferents ponents de la Fundació que han participat que els facin arribar les seves propostes mitjançant petits panells informatius, per tal d’exposar-los posteriorment a la mateixa Fundació Bosch i Cardellach, perquè la gent els pugui veure.

El president obre el torn de paraules i comença preguntant ell mateix pel *timing* que tenen com a Fundació, quan creuen tenir les conclusions i com es faran públiques.

El senyor Xavier Mayor li respon que segurament a finals d’aquesta setmana ja es tindrà part del contingut.

Prenen la paraula comerciants de la zona, que expressen que els agradaria que quan tinguessin la informació o conclusions del projecte se’ls traslladés d’alguna manera, ja que diuen que estan molt poc informats. També pregunten per la notícia que va publicar el Diari de Sabadell, on deia que es construiria un edifici emblemàtic al Passeig.

El senyor Xavier Mayor respon que el tema del diari és només una lectura periodística i que, com a Fundació, no han fet cap pronunciament en ferm. Comenta que durant les jornades de debat es va parlar d’aquest possible edifici, però que ara per ara no tenen constància de la construcció.

Pren la paraula la senyora Montserrat Coromines, veïna de la zona, i pregunta si és veritat que el dia 12 de desembre començaran les obres i, si és així, com és que no es té una informació clara per endavant.

El president li respon que aprofitant l’assistència al Consell del senyor Joan Manau, tot seguit i després de totes les intervencions, li respondrà la pregunta.

Pren la paraula la senyora Teresa Mira, ponent de la Fundació Bosch i Cardellach, i recorda als assistents que tota la informació del projecte està penjada al lloc web municipal. A continuació, explica que la Fundació té la intenció de debatre, però que és un procés lent, perquè es necessita temps. Argumenta que han tingut problemes per les al·legacions presentades per Iniciativa i Entesa, que això ha endarrerit el procediment i ara aquestes al·legacions estan en procés de denegació. Proposa que caldria valorar-les abans de ser denegades.

El president cedeix la paraula al senyor Joan Manau per tal que pugui fer els aclariments pertinents.

El senyor Joan Manau comença explicant que l'Ajuntament abans de l'estiu va presentar un projecte d'urbanització del sector que va des de la plaça de l'Àngel fins al començament de la Rambla. Recorda que aquest projecte no és estrictament municipal, ja que es van tenir en compte els processos de debat que hi va haver amb l'Oficina de Dinamització del Centre i amb Comerç Centre, com també, el concurs d'idees que es va recollir.

Segueix l'explicació argumentant que a partir de tot això l'Ajuntament va començar a redactar el projecte mentre les obres del metro avançaven. Paral·lelament, ens informa que les obres del metro es van aturar per temes del Govern de la Generalitat de Catalunya i que fa poc va venir el conseller i el director general de la Generalitat, Ricard Font, per tal de donar la notícia que les obres es reprendrien perquè ja tenien el finançament.

Mentre les obres del metro eren parades, explica que ells van continuar treballant amb la Generalitat, ja que l'alcalde va demanar al conseller que es creés una comissió per anar treballant tots els aspectes relacionats amb les obres. Es va arribar a un acord amb la Generalitat per tal que l'Ajuntament avances els diners per les obres d'urbanització del Passeig malgrat que les obres del metro no estiguessin acabades, però almenys poder organitzar una mica la superfície donat que ja tenien el projecte per fer-ho.

Continua explicant que parlant amb la conselleria es va poder acordar de poder començar a urbanitzar la pl. de l'Àngel, el pg. de Manresa fins al c. de la Palanca, ja que això no afectava les obres del metro. Comenta que la notícia de tornar a engegar les obres del metro ha sigut molt positiva, perquè això els permetrà poder-se combinar. Ens informa que el més gran que queda de les obres del metro és posar la llosa del pàrquing i entrar el material per acabar les estacions. Un cop això estigui fet, ells podran anar treballant per sobre i els del metro per sota.

Ens fa saber que s'han presentat 22 empreses per a aquesta primera fase i ara s'ha de resoldre el concurs i atorgar la feina a qui li correspongui.

Seguidament, ens informa que han presentat el projecte públicament i han informat l'Oficina de Dinamització del Centre i el Comerç Centre. Diu que són conscients que aquestes obres tenen que començar al més aviat possible perquè porten molt temps aturades, però també són conscients que properament entrarem a la campanya de Nadal i per això s'ha parlat amb comerç centre i s'ha acordat començar la part forta de les obres després de Reis.

Així doncs, exposa que d'aquí que comencin les obres es tindrà temps de tenir en compte les jornades que s'estan portant a terme per incloure millores. Insisteix que en cap moment les propostes presentades modificaran el pressupost, sinó que només es tracta de recollir millores i adaptar-les al que ja tenim.

A continuació expressa que les al·legacions presentades per diferents grups municipals se'ls han denegat entre cometes, ja que aquestes al·legacions pertanyen a la segona fase d'aquestes obres i, per tant, es tindran que tornar a presentar quan s'obri el període de la segona fase.

Seguidament, ens deixa clar que el calendari no es modifica, que les obres tampoc (només s'acceptaran millores) i que el tema de l'edifici emblemàtic no té cap fonament. Diu que si la notícia l'ha redactat el Diari Sabadell és responsabilitat del mateix diari.

Per acabar, ens fa saber que les estacions del metro les paga la Generalitat i que el director va deixar molt clar que amb els temps que corren les estacions han de ser molt segures i funcionals. Així doncs, posa en dubte el tema de l'edifici emblemàtic, ja que si parlem de funcionalitat no creu que les estacions necessitin un vestíbul per no res.

El president agraeix l'explicació del senyor Manau i es continua amb les intervencions.

Una senyora comerciant de la zona expressa que si el que diu el diari no és cert en què s'han de guiar. També torna a preguntar pel projecte.

El senyor Joan Manau li respon que el projecte s'ha presentat públicament al Casal Pere Quart, a Comerç Centre, a representants de diferents grups polítics, va sortir pel Diari Sabadell, està penjat al lloc web municipal i també el van venir a presentar en un dels darrers consells de districte. Li comenta que fa poc el Diari Sabadell parlava de la Fundació Bosch i Cardellach, però que això no té res a veure amb les notícies de l'Ajuntament.

Pren la paraula el senyor Marcel·lí Garriga i pregunta al tinent d'alcalde Joan Manau si li pot comunicar certament els diners que es destinen a la remodelació del Passeig. El senyor Marcel·lí diu que en anteriors consells els van informar que es destinarien 3.300.000 € entre les obres de la plaça d'Espanya i el passeig de la Plaça Major, però que no els van desglossar.

El senyor Joan Manau li respon que per a la primera fase hi ha previstos 649.000 €, tot i que encara s'esperen les ofertes d'algunes empreses. Diu que no li pot avançar res més, però que, per descomptat, la part més grossa se l'endurà el Passeig, ja que és la part més gran.

Pren la paraula el senyor Sebastià Ruiz i pregunta si el parc infantil de la plaça de l'Àngel quedarà igual que està o es modificarà.

El senyor Joan Manau li respon que és una de les propostes que hi ha a sobre la taula i s'ha d'acabar de lligar.



Pren la paraula la senyora Teresa Mira i pregunta quan s'iniciaran les obres d'aquesta primera fase. Després també fa referència a un tema tècnic que tenen amb el senyor Manuel Somoza.

El senyor Joan Manau li respon que les obres s'iniciaran després del pont de la Constitució i que la durada serà de sis mesos. Seguidament li comenta que dels altres temes tècnics és millor parlar-ne en un altra estona, ja que ara no és el moment.

Una senyora comerciant del centre pregunta per l'entrada i sortida del pàrquing on ara hi ha un mur, com està previst de fer-se.

El senyor Joan Manau li respon que anirà tot amb vidre.

Un cop acabades les intervencions, el president agraeix l'assistència d'en Xavier Mayor i de les persones que han vingut interessades. Explica que la remodelació del passeig de la Plaça Major i les obres de millora del centre sempre ens han interessat molt a nivell de districte i diu que espera que aquestes obres es portin a terme de la millor manera possible i que ens durin molts anys. Proposa que quan la Fundació tingui les conclusions clares se'n pot tornar a parlar i convocar els veïns i comerciants de la zona per tal que s'assabentin de tot. També diu que seria interessant comptar amb la presència del senyor Joan Manau.

El senyor Xavier Mayor li respon que vindran encantats i dóna les gràcies per la comprensió i l'espera.

El president acomiada el senyor Mayor i els comerciants i veïns que hi han assistit i passa al punt següent de l'ordre del dia.

#### 4. Proposta de debat sobre les barraques a la Festa Major de Sabadell

Pren la paraula el president del Consell i recorda que en Ple anterior hi va haver diversitat d'opinions sobre les barraques i això va generar un debat improvisat, ja que és un tema que preocupa molt al centre i als barris afectats. Proposa, doncs, d'organitzar entre tots una llista dels temes que es volen tractar sobre les barraques en un pròxim Consell i a partir d'aquí crear un debat organitzat on s'obtinguin conclusions i es recullin idees de millora a tenir en compte per a les properes barraques.

Continua explicant que havien comentat amb el Melcior Manau, coordinador del Districte 1, que hi ha gent que és imprescindible que hi sigui per tal de donar la seva opinió, com per exemple un responsable de la Regidoria de Cultura (es proposa el regidor Juan Carlos Sánchez), gent organitzadora de barraques i algun membre de totes les associacions de veïns que han estat afectades en els darrers anys per aquesta celebració: associació de veïns de la Cobertera, la Creueta i Centre Mercat.

La senyora Maria Rosa Segura comenta que també seria interessant que hi assistís algun representant de l'Associació de Veïns de la Creu Alta, ja que també els han tocat barraques algun any que altre.

El president li respon que tot i que no pertanyen al nostre districte també estaria bé de comptar amb la seva presència perquè hi puguin dir la seva.

El regidor del Districte, Lluís Monge, comenta que també seria interessant que hi assistissin alguns membres de les associacions de veïns de Sant Oleguer i de Nostra Llar, que son els qui van patir les conseqüències de barraques a l'inici.

Al president li sembla bé el suggeriment del senyor Lluís Monge i diu que també se'ls avisarà.

La senyora Teresa Esteban exposa que aquell dia ja cal que el personal de barraques vingui amb un argument preparat perquè la gent n'està molt cansada.

El senyor Juan Antonio Paleo li respon que d'aquest tema ja se'n va parlar en el Consell anterior i es va dir que el civisme és un tret fonamental que molta gent no aplica.

El president del Consell insisteix que en tot cas no és ara el moment d'entrar en un debat sinó de recollir les idees i decidir com organitzar-ho per parlar-ne en un pròxim Consell i que tothom pugui donar la seva opinió. Principalment les associacions de veïns afectades, també la presència representants d'alguna entitat de joves, com ara el Consell de Joves.

Un cop dit això, el president obre el torn de paraules, però insisteix que no es debati res ara.

Pren la paraula la senyora Joana Soler i opina que dels organitzadors de barraques haurien de venir més d'un representant, ja que si hi assisteixen membres de les associacions de veïns i personal de la Regidoria de Cultura de l'Ajuntament per només un representant, doncs creu que és poc.

Pren la paraula el senyor Pere Farrés i expressa que pel que fa a l'informació estaria bé saber la subvenció de què disposen barraques per celebrar aquesta festa d'oci i una llista de totes les entitats que hi participen.

El president del Consell li respon que aquesta informació la respondrà el regidor de Cultura el dia del debat.

Pren la paraula la senyora Teresa Mira i comenta, en primer lloc, que creu que evidentment hauria de venir més d'un representant de les barraques. En segon lloc, explica que, a part de la informació que ha dit en Pere Farrés, seria interessant saber el lloc i les mesures de seguretat de què es disposa i fins a quin punt i té a veure l'Ajuntament de Sabadell.

El president del Consell li respon que es tindrà en compte.

Pren la paraula la senyora Aurora Murillo, representant de barraques i, en primer lloc, expressa que aquest debat s'hauria de fer abans de final d'any, ja que ells tanquen el tema amb l'Ajuntament al gener. Explica que són una entitat que representa les altres 16 entitats que participen a barraques i que s'organitzen com poden. Insisteix que no

tenen gent treballant dins l'entitat i que com més aviat ho tinguin lligat tot millor. Per últim, exposa que seria interessant de fer una presentació de barraques per explicar com funcionen, qui són etc., perquè a tothom li quedés més clar.

La senyora Teresa Esteban proposa d'anar rotant el lloc de les barraques perquè cada any toquin a un barri diferent.

El senyor Jordi Font li respon que és una de les conclusions que es pot decidir en l'àmbit del Districte, però que finalment qui pren la decisió és l'Ajuntament. Seguidament el president es dirigeix a la senyora Aurora Murillo, representant de barraques, i li diu que poden venir la gent de barraques que vulgui amb ella a la propera reunió, però que a l'hora de les intervencions ho facin només dos o tres representants per tal de fer-ho més ordenat. A continuació, conclou que, a partir de les peticions fetes en aquest punt de l'ordre del dia, en el pròxim debat es parlarà sobre la ubicació de barraques, mesures pròpies del recinte, seguretat, model d'oci i beneficis. També informa que es mirarà de fer abans de final d'any, encara que no creu que al gener estigui tot tancat, ja que als partits de la oposició fins al mes de maig no els passen la informació.

Pren la paraula el regidor, Lluís Monge i expressa que està molt content de poder debatre el tema de les barraques, perquè a vegades es pensava que es jugava a dues bandes i d'aquesta manera tot quedarà clar sobre la taula. D'altra banda, insisteix que el tema dels terminis és molt complex, perquè, tal com ha dit l'Aurora, l'entitat no té ningú que hi treballi constantment i com més aviat ho sàpiguen millor, tant per a ells com per a nosaltres.

Pren la paraula la senyora Olga Balada i parla de la preocupació de la venda incontrolada d'alcohol als menors quan es celebren barraques. Insisteix que no es demana el DNI com a totes les discoteques i que això crea un gran impacte, tant als pares com a tot ciutadà.

El senyor Jordi Font respon que aquest és un tema que podríem incloure en l'àmbit de seguretat i model d'oci per parlar-ne en el pròxim debat de barraques.

La senyora Joana Soler pren la paraula i exposa que el Consell de Joves no creu que tinguin que venir. Proposa que amb el temps i un cop en tinguem conclusions, es podria parlar amb altres grups de joves per contrastar opinions.

Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo i comenta que és bo contrastar opinions i poder debatre sobre les barraques tal i com ho farem, ja que és una tema que sempre ha preocupat molt al districte i se'n ha parlat en varis consells. En definitiva, diu que se'n alegra que les barraques tinguin un paper seriós de debat en els consells de districte.

El senyor Jordi Font li respon que durant els cinc o sis anys anteriors, han passat dos presidents i una presidenta, la Sra. Lourdes Ciuró, que no va tractar el tema de les barraques perquè no va coincidir en època de Festa Major. Així doncs, aclareix que ell té constància d'haver tractat un cop el tema barraques abans que ell ocupés el lloc de President i aquesta que ara s'està plantejant. Recorda que les barraques es tractaran tantes vegades com sigui necessari, ja que preocupa molt als veïns del districte i de la ciutat.

Per acabar diu que es parlarà amb secretaria per buscar la data que vagi més bé, es comunicarà als responsables per saber-ne la seva disponibilitat i se n'informarà i es presentarà la proposta als membres del Consell.

Un cop dit això i en no haver-hi cap més intervenció, el president passa al punt següent de l'ordre del dia.

5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i Consell de Ciutat

El president pregunta als representants dels consells sectorials si han assistit a algun plenari i si ens poden fer algun resum.

Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo, representant del Consell Escolar, que fa un breu resum de la reunió que va tenir lloc el dimarts 9 d'octubre a l'Escola Espronceda, amb l'ordre del dia següent:

1. Aprovació, si escau, de l'acta anterior
2. Aprovació, si s'escau, de la memòria del curs 2011-12
3. Informacions de diversos aspectes d'inici de curs
4. Proposta de creació d'un Banc Públic de material escolar
5. Definició de les línies de treball d'aquest curs
6. Altres informacions
7. Torn obert de paraules

El senyor Juan Antonio Paleo fa referència al tercer punt sobre les informacions de diversos aspectes d'inici de curs on menciona alguns dels temes que es van tractar com ara: dades tècniques d'escolarització, introducció de la tarifació social a l'Escola de Música, Escola Illa, Bressol i Conservatori, continuïtat de les obres de l'escola la Trama, obres de l'Institut Jonquieres a punt d'acabar, obres pels barracons de l'escola Violet pendents de començar, l'Oficina Municipal d'Escolarització no té finançament de la Generalitat i l'Ajuntament aposta per la seva continuïtat, disfuncions importants als centres sobre atenció a la diversitat, educació especial etc., convocatòria pendent per part de la Generalitat de les beques de llibres i material escolar, preocupació per la nova llei d'Educació, continuar amb el "*trilingüisme*", iniciar temes d'emprenedors i treballar amb les famílies perquè s'impliquin en la educació dels fills.

A continuació ens fa saber que el quart punt, referent a la proposta de creació d'un banc públic de material escolar, no es va poder desenvolupar per la falta d'assistència al ple del senyor Joan Mena, membre del CEM i creador d'aquesta proposta. Aquest punt es va ajornar fins al proper plenari.

Seguidament ens explica que, en referència al punt cinquè, definició de les línies de treball d'aquest curs, es va decidir començar pel tema del tractament de les llengües estrangeres i suports que ofereix la ciutat. Es crearà una comissió per tractar el tema. Ens comenta que a Catalunya es parlen 274 llengües, aproximadament.

Per acabar, ens comenta que el dia 17 d'octubre, a les 19.30 h, hi haurà la inauguració del curs al Conservatori, on es desenvoluparà una conferència a càrrec del senyor Salvador Cardús, economista i professor de sociologia a la UAB.

El senyor Jordi Font agraeix la informació del senyor Paleo i convida el senyor Evaristo Fortuny a fer el resum del Consell d'Igualtat Dona Home.

El senyor Evaristo Fortuny explica que el passat 24 de setembre, es va celebrar una jornada política d'Igualtat de la ciutat on els van distribuir en grupets de quatre persones per tal de formar unes taules de treball i per debatre "el que faries i com ho faries".

En aquestes taules van sortir-ne tres temes importants a parlar que van ser: el treball, el divorci i l'educació.

D'aquests tres temes es va concloure que respecte al treball, hi havia d'haver més aprenentatge a les empreses, respecte al divorci, que la dona en la majoria de casos sempre li toca la custòdia dels fills i això no és igualtat i respecte a l'educació, que hi hagués més professionalitat a l'ensenyament.

El senyor Evaristo també comenta que a banda d'aquestes taules de treball també els van fer buscar amics o amigues entre els assistents preguntant-los coses específiques sobre temes d'igualtat.

Per últim, explica que els van donar la data del manifest institucional: dia internacional per a la eliminació de la violència envers les dones, que es celebrarà el 25 de novembre.

El president del Consell recorda que en temes de manifestos, com a Consell de Districte, tenim el criteri que els que estiguin allà hi són en representació del Consell de districte i per tant si el districte no s'ha posicionat sobre un manifest no hi ha oposició personal.

Seguidament, el president agraeix la informació del senyor Evaristo Fortuny i ja no hi ha més intervencions dels representats dels consells sectorials.

## 6. Comunicacions

El president aclareix a la senyora Tona Sallent la pregunta sobre el Club de Lectura que va quedar pendent en l'anterior Consell.

Li explica que des de Cultura ens informen que estan tancant la programació del nou curs i que en aquests moments la proposta és mantenir el nombre de clubs de lectura igual que l'any passat, però incorporant en determinats clubs, que tenen cost econòmic, una proposta de preu públic que encara no està aprovada per Comissió de Govern.

Seguidament, li fa saber que tan bon punt estigui autoritzat faran difusió de tota la oferta de clubs per al curs 2012-2013, tant dels que comporten un preu públic, com dels que s'ofereixen gratuïtament. Diu que la sessió d'inici dels clubs és prevista per al 8 de

novembre i, per tant, entre mig hi ha d'haver la programació aprovada, els preus públics i temps per a la difusió i inscripció.

Per últim, li comenta que l'oferta que s'està tancant inclou un preu públic molt assequible i amb bonificacions per a estudiants i persones en atur. No hi ha cap afany recaptatori, sinó posar en valor la qualitat i el servei que es presta amb els clubs.

La senyora Tona Sallent agraeix l'explicació i diu que és conscient que a causa de la crisi s'ha endarrerit tot una mica més.

A continuació, el president comunica als assistents que el senyor Josep Maria Gusi ha comunicat la seva baixa com a vocal a l'àmbit d'entitats culturals al Consell del Districte i ara s'ha de veure com i qui el substituirà seguint la normativa dels consells de districte.

D'altra banda, el president també informa els assistents que el proper 29 d'octubre es farà el ple extraordinari del Consell del Districte per parlar dels pressupostos 2013 a càrrec de l'Ajuntament. Proposa la opció d'anul·lar el consell de novembre per tal de que no es celebrin tants plens seguits. Atès que els assistents no hi donen importància i no els fa res celebrar dos consells seguits, es continua mantenint el ple del 12 de novembre al Centre Cívic de Sant Oleguer junt amb l'extraordinari del 29 d'octubre al Casal Pere Quart.

Pren la paraula en Melcior Manau, coordinador del Districte 1, i recorda al president que s'ha de veure la disponibilitat que tindran al Casal Pere Quart per celebrar el Consell extraordinari del 29 d'octubre. Diu que intentarem que sigui Casal Pere Quart, però que primer ho hem de consultar.

Finalment el president conclou que queda pendent per confirmar el lloc i la persona que vindrà a càrrec de l'Ajuntament per explicar el tema dels pressupostos per al 2013.

Seguidament, sense cap informació més per aportar, el president del Consell dona pas al punt següent de l'ordre del dia.

## 7. Torn obert de paraules

Pren la paraula el senyor Pere Farrés i ens informa que, en nom del memorial Lluís Companys, que està format per diverses entitats i partits polítics dels quals aquí al Districte n'hi ha representants, convida tots els assistents el dia 20 d'octubre a les 12 h a la Masia de Can Rull per celebrar un acte d'una hora i mitja de durada en commemoració al 72è aniversari del afusellament de Lluís Companys.

Seguidament pren la paraula el senyor Lluís Salla i pregunta que, si s'arriba a un acord sobre el tema de barraques en l'àmbit del districte, si es pot presentar com a tema vinculant.

El president del consell li respon que no, ja que el Consell està regulat per un reglament aprovat per l'Ajuntament de Sabadell i que és diferent del de les ciutats grans, com ara

Barcelona. En el cas de Sabadell i altres ciutats, tenen les potestats que en el reglament es van aprovar en cert moment.

Per tant, explica que com a districte i en el cas de Sabadell, a les entitats només es pot consultar i després poden fer el que es vulgui, podem donar la nostra opinió i després qui mani farà el que li sembli i podem exigir que l'Ajuntament vingui i ens expliqui temes interessants pel districte.

Recorda que en l'últim ple hi va haver un debat sobre aquest tema, ja que es va presentar una moció per part de CiU per tal que els consells de districte poguessin presentar mocions en el ple i es van quedar sols perquè tots els altres grups van votar-hi en contra.

El regidor Lluís Monge aclareix que el debat va ser amb diferents partits polítics i no va anar ben bé així. Diu que en el debat es va explicar per què els consells de districte no poden presentar una moció al ple, perquè per elevar el ple és diferent la posició d'un partit polític que ha estat escollit d'una manera que la posició d'un partit polític que n'ha estat escollit d'una altra. En qualsevol cas, deixa clar que sí que es poden presentar propostes.

El president conclou, doncs, que si en l'àmbit de districte s'arriba a un posicionament majoritari amb el tema de les barraques serà l'equip de govern qui s'encarregui de valorar-lo i de fer el que es cregui necessari.

Per últim, pren la paraula el senyor Antoni Muñoz, representant de la CUP, i demana als assistents signatures de cara a les eleccions del 25 de novembre, ja que els partits minoritaris que no tenen representació en el Parlament necessiten tenir un aval del 0,1% del cens per poder presentar la seva candidatura. Així doncs, abans de dijous han d'aconseguir 5.000 signatures.

Finalment demana que l'acabament de la sessió qui vulgui signar sense cap compromís ho pot fer sense que això signifiqui un vot per part de ningú, simplement un aval.

El president del Consell proposa, un cop finalitzades les intervencions, continuar fent les presentacions dels vocals que vàrem deixar pendents. A continuació es presenten:

- Guillermo Pons, representant de l'Associació de Veïns Sant Oleguer (Sol i Padrís).
- M. Rosa Segura, representant de l'Agrupació Coral Talia.
- Francesc Pascual, representant de l'EUTIME (Ass. d'antics alumnes de les escoles de comerç i universitària d'estudis empresarials).
- Joan Antonio Paleo, representant d'Iniciatives per Sabadell.
- Joana Soler, representant de Joventuts Musicals per Sabadell.
- Agustí Navarro, representant dels ABS Sabadell Centre i Sant Oleguer.

El senyor Jordi Font aixeca la sessió de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari delegat

Vist i plau  
El president